
 

 

SPRAWOZDANIE 

PREZYDENTA WROCŁAWIA 

z działalności funkcjonującej przy Prezydencie Wrocławia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  

za rok 2021. 

Na podstawie art. 38b ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. 2020 r. 

poz. 920 z późn. zm.) składam roczne sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 

2021. 

Komisję Bezpieczeństwa i Porządku utworzono na mocy ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku o zmianie 

ustawy o Policji, ustawy o działalności ubezpieczeniowej, ustawy – Prawo Bankowe, ustawy o samorządzie 

powiatowym oraz ustawy – Przepisy wprowadzające ustawy reformujące administrację publiczną (Dz. U.  

z  2001 r. nr 100, poz. 1084). 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku jest w myśl art. 38a ust. 1 ustaw o samorządzie powiatowym organem 

powołanym w celu realizacji zadań starosty powiatowego (prezydenta miasta na prawach powiatu) w zakresie 

zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami (stanowiącymi tzw. powiatową 

administrację zespoloną) oraz zadań określonych w ustawach w zakresie porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli. 

Do podstawowych zadań i kompetencji Komisji Bezpieczeństwa i Porządku (określonych w art. 38a ust. 2 

w/w ustawy) należy m.in.: 

- ocena zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu, 

- opiniowanie pracy Policji i innych powiatowych służb, inspekcji i straży, a także jednostek organizacyjnych 

wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

- przygotowywanie projektu powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli (Wrocław przyjął w formie uchwał Rady Miejskiej z dnia 7.12.2000 r. „Program 

Poprawy Bezpieczeństwa we Wrocławiu w latach 2001-2004”, dnia 9 grudnia 2004 r. na lata 2005-2008, 

z dnia 16 października 2008 roku na lata 2009-2012 i na lata 2013-2016 z dnia 18 października 2012 r., 

z dnia 20 października 2016 roku na lata 2017-2020, z dnia 14 stycznia 2021 r. na lata 2021-2024), 

zapewniając jednocześnie środki finansowe na jego realizację, 

- opiniowanie projektów innych programów współdziałania policji i innych powiatowych służb, inspekcji 

i straży oraz jednostek organizacyjnych wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

- opiniowanie projektów aktów prawa miejscowego i innych dokumentów w sprawach związanych 

z wykonywaniem zadań, o których mowa jak wyżej. 

Zgodnie z art. 38b ust. 1 Przewodniczący komisji w celu wykonania zadań komisji może żądać od Policji 

oraz innych powiatowych służb, inspekcji i straży, a także od powiatowych i gminnych jednostek 

organizacyjnych wykonujących zadania z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

dokumentów i informacji o ich pracy, z wyjątkiem akt personalnych pracowników i funkcjonariuszy, 
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materiałów operacyjno-rozpoznawczych lub dochodzeniowo-śledczych oraz akt w indywidualnych sprawach 

administracyjnych. 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku w roku 2021 pracowała w następującym składzie: 

1) Jacek Sutryk – Prezydent Wrocławia, Przewodniczący Komisji; 

2) Janusz Chudzik – radny delegowany przez Radę Miejską Wrocławia; 

3) Andrzej Puzio - radny delegowany przez Radę Miejską Wrocławia; 

4) Wojciech Adamski – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Miejskiego 

we Wrocławiu, delegowany przez Prezydenta Wrocławia; 

5) Jarosław Delewski - Dyrektor Departamentu Edukacji Urzędu Miejskiego we Wrocławiu powołany przez 

Prezydenta Wrocławia; 

6) Anna Józefiak-Materna – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej powołana przez Prezydenta 

Wrocławia; 

7) Przemysław Kozioł – przedstawiciel delegowany przez Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 

8) Andrzej Kamiński - przedstawiciel delegowany przez Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 

9) Agnieszka Mulka-Sokołowska – prokurator wskazany przez Prokuratora Okręgowego we Wrocławiu; 

  10) Piotr Znamirowski – Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu; 

11) Zbigniew Słysz – Komendant Straży Miejskiej we Wrocławiu; 

12) Zbigniew Mlądzki – Dyrektor Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu; 

13) Dariusz Przybytniowski – Inspektor Transportu Drogowego we Wrocławiu; 

14) Paweł Wróblewski – Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej we Wrocławiu; 

15) Artur Maliński – Komendant Straży Granicznej we Wrocławiu. 

Protokół ze spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie, które odbyło się w formie 

telekonferencji wizualnej dnia 16 kwietnia 2021 roku o godz. 10.00. 

Tematem przewodnim spotkania były relacje z realizacji zadań bieżących przez służby, inspekcje, policję 

i straże oraz prokuraturę w I kwartale 2021 r. w czasie kryzysowej sytuacji pandemicznej. 

W telekonferencji wizualnej uczestniczyli: 

1. Wojciech Adamski, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego UM. 

2. Andrzej Puzio, Radny Rady Miejskiej. 

3. Janusz Chudzik, Radny Rady Miejskiej. 

4. Andrzej Kamiński, delegat Komendanta Miejskiego Policji. 

5. Piotr Kościelny, delegat Komendanta Straży Miejskiej Wrocławia. 

6. Zbigniew Mlądzki, Dyrektor Pogotowia Ratunkowego. 

7. Dariusz Przybytniowski, Inspektor Transportu Drogowego. 

8. Paweł Wróblewski, Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej. 

9. Artur Stefaniak, delegat Komendanta Straży Granicznej. 

10. Ewa Przygoń, delegatka Dyrektora Departamentu Edukacji UM. 
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I. Spotkanie prowadził z upoważnienia Prezydenta Wrocławia pan Wojciech Adamski Dyrektor WBZ, który 

poinformował o wynikach odbywanych cyklicznie posiedzeń Sztabu Kryzysowego oraz aktualnej liczbie 

chorych. Następnie przedstawił kierunki działań podejmowanych w celu przeciwdziałania pandemii, sposób ich 

finansowania oraz zasady koordynowania przedsięwzięć dotyczących szczepień i przeprowadzania testów. 

Dyrektor przypomniał, że we Wrocławiu miały miejsca także inne zdarzenia zagrażające bezpieczeństwu jak: 

porzucenie przy ul. Mościckiego 24 beczek z substancją żrącą (wdrożenie utylizacji), odnalezienie niewybuchu 

na budowie (ewakuacja mieszkańców Popowic) oraz przypadki ptasiej grypy. Na koniec, dziękując za rok 

współpracy zaprosił uczestników do wzięcia udziału w sesji Rady Miejskiej 22 kwietnia poświęconej 

bezpieczeństwu. 

II. Paweł Wróblewski, jako szef Inspekcji Sanitarnej przedstawił w skrócie ogrom nałożonych zadań 

i konieczność odłożenia bieżących obowiązków. Podkreślił natomiast, że znacznie spadły notowania 

występowania innych chorób. 

III. Andrzej Kamiński z KMP poinformował o rozdzieleniu dowodzenia służbami na centrum operacyjne do 

walki z pandemią, które mieści się przy ul. Sołtysowickiej i centrum kierowania działalności bieżącej policji 

przy ul. Strzegomskiej. W przytoczonych statystykach zwrócił uwagę na zredukowanie działań prewencyjnych 

i profilaktycznych. Szczegółowe dane zostały uwzględnione na zaktualizowanej Mapie Zagrożeń 

Bezpieczeństwa. 

IV. Piotr Kościelny ze Straży Miejskiej podał liczbę wykroczeń (7787) i nałożonych mandatów (5017). 

Poinformował również ooddelegowaniu strażników do pracy w Policji i w budynkach miejskich przy mierzeniu 

temperatury. Podał stan absencji strażników na dzień 16.04.21r.: 16 strażników poddano kwarantannie. 

V. Delegat Komendanta PSP poinformował, że przy spadku liczby pożarów strażacy mogli w większym 

zakresie uczestniczyć w dystrybucji środków medycznych i dezynfekujących. Przypomniał o istnieniu 

magazynu tlenu medycznego przy ul. Grabiszyńskiej. 

VI. Artur Stefaniak, delegat Komendanta Straży Granicznej, podał liczbę przeprowadzonych kontroli 

legalności pobytu (215). Zaznaczył, że większość funkcjonariuszy Straży Granicznej oddelegowano  

na południe kraju. 

VII. Dariusz Przybytniowski, Inspektor Transportu Drogowego złożył deklarację współpracy jego instytucji 

przy każdej akcji dystrybucji środków ochronnych, dodając, że pomimo wielu akcji prospołecznych 

przeprowadzonych samodzielnie, żaden z pracowników dotąd nie zachorował. Podziękował ZDiUM  

za dotychczasową współpracę, zwłaszcza przy ważeniu pojazdów. Poinformował o dużej liczbie wpływających 

skarg na pojazdy budowlane oraz zły stan techniczny ciężarówek. WITD dokonał 3.200 kontroli pojazdów 

krajowych i zagranicznych w I kwartale br. 

VIII. Pani Ewa Przygoń z Departamentu Edukacji omówiła stan placówek szkolnych w przeddzień powrotu 

dzieci i młodzieży do nauki stacjonarnej, który określiła jako dobry (222). Podkreśliła natomiast, że dzieci 

pracowników medycznych mogły przez cały czas korzystać z przedszkoli (w okresie od 27 marca 2021 r. do 18 

kwietnia 2021 r. żłobki i przedszkola świadczące opiekę dla dzieci pracowników medycznych i pracowników 

służb porządkowych walczących z Covid, pozostawały otwarte). 

IX. Pytania i wnioski. 

Dyrektor Adamski podkreślił możliwość starania się o środki finansowe przez wszystkie instytucje, 

zachęcając ich przedstawicieli do składania wniosków. Janusz Chudzik zwrócił się do Straży Miejskiej 

o przedstawienie problemu z porzucanymi gdzie popadnie hulajnogami. Reprezentant straży nakreślił stan 

procedowania przepisów prawnych w tej sprawie przez Sejm. 

X. Prowadzący spotkanie podziękował wszystkim za uczestnictwo i zakończył posiedzenie. 

Protokół ze spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie, które odbyło się w formie 

telekonferencji wizualnej dnia 3 sierpnia 2021 roku o godz. 10.00. 

Tematem przewodnim spotkania były relacje z działalności przez służby, inspekcje, policję i straże oraz 

prokuraturę w I półroczu 2021 r. 
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W telekonferencji wizualnej uczestniczyli: 

1. Wojciech Adamski, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego UM; 

2. Janusz Chudzik, Radny Rady Miejskiej; 

3. Andrzej Kamiński, delegat Komendanta Miejskiego Policji; 

4. Wojciech Sołtys, delegat Komendanta Straży Miejskiej; 

5. Piotr Znamirowski, delegat Komendanta Miejskiego PSP; 

6. Zbigniew Mlądzki, Dyrektor Pogotowia Ratunkowego; 

7. Dariusz Przybytniowski, Inspektor Transportu Drogowego; 

8. Paweł Wróblewski, Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej; 

9. Rafał Karpiński, delegat Komendanta Straży Granicznej; 

10. Ewa Przygoń, delegat Dyrektora Departamentu Edukacji UM; 

11. Anna Józefiak-Materna, Dyrektorka MOPS. 

I. Spotkanie prowadził z upoważnienia Prezydenta Wrocławia pan Wojciech Adamski, Dyrektor WBZ, 

który rozpoczął od podania liczb podsumowujących stan walki z Covid 19 w mieście, w którym od początku 

epidemii stwierdzono 60 tysięcy przypadków zachorowań. Liczbę szczepień zaliczono do jednej z najwyższych 

w kraju. Stany magazynowe środków ochronnych określono jako wystarczające. Transport zaopatrzenia 

w materiały techniczne działał w sposób niezakłócony. Pan Dyrektor ponownie zwrócił się o zgłaszanie swoich 

potrzeb związanych z walką z epidemią ponieważ zachowano środki budżetowe na ten cel. Stwierdził, że Urząd 

Miejski zachował ciągłość obsługi mieszkańców informując, że właśnie ruszyła kwalifikacja wojskowa dla 

4.100 osób. 

II. Komendant Znamirowski przedstawił dane za pierwsze półrocze 2021 roku. Łączna liczba interwencji 

jednostek Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w tym okresie wyniosła: 1155 pożarów, 

2999 miejscowych zagrożeń oraz 724 alarmy fałszywe. W porównaniu do zeszłego roku w okresie pandemii 

nastąpił znaczny spadek liczby interwencji. 

III. Andrzej Kamiński z KMP przypomniał o dwutorowym działaniu policji i rozdzieleniu dowodzenia 

służbami na centrum operacyjne do walki z pandemią, które mieści się przy ul. Sołtysowickiej i centrum 

kierowania działalności bieżącej policji przy ul. Strzegomskiej. W pierwszym półroczu 2021 r. odnotowano 

spadek liczby zdarzeń spowodowany wprowadzeniem obowiązujących do marca obostrzeń. Największym 

wyzwaniem w tym czasie okazały się licznie organizowane zgromadzenia, w tym wiele spontanicznych. 

IV. Wojciech Sołtys ze Straży Miejskiej poinformował na wstępie o zmianie na stanowisku komendanta. 

Udającego się na emeryturę Zbigniewa Słysza zastąpił Piotr Kościelny. W dalszej części wypowiedzi podał 

liczbę funkcjonariuszy przydzielonych do uczestniczenia w antycovidowych działaniach policji: 567. Straż 

Miejska nadal sprawdza temperaturę w 14 budynkach urzędu miejskiego oraz pilnuje wjazdów i parkowania 

wyłącznie przez samochody uprawnione przy siedzibach służb i kluczowych instytucji administracyjnych. 

V. Dyrektor MOPS Anna Józefiak-Materna pokreśliła znaczenie informacyjne czwartkowych kolegiów, 

dzięki którym udaje się skoordynować i sprawnie przeprowadzić działania pomocowe. Przykładowa akcja 

„Wspieraj seniora” zgromadziła 360 wolontariuszy, którzy świadczyli pomoc ponad 600 podopiecznym 

poprzez dostarczanie im ciepłych posiłków oraz wyprowadzanie psów. 

VI. Zbigniew Mlądzki zdał relację z trudnego okresu pracy Pogotowia Ratunkowego, które nie tylko zostało 

objęte reorganizacją, ale też zmagało się z dużą zachorowalnością wśród zespołów ratowniczych. W tych 

niesprzyjających okolicznościach nie odnotowano żadnych skarg na Pogotowie Ratunkowe. 

VII. Inspektor Transportu Drogowego, pan Dariusz Przybytniowski zapewnił, że służba pełniona jest ciągle 

i bez zakłóceń przy sporej ilości kontroli i kar za nadmierny tonaż. Inspekcja wykonała też wiele dowozów  

do domów opieki stacjonarnej ze sprzętem medycznym i środkami materiałowymi. 
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VIII. Dyrektor Paweł Wróblewski z Sanepidu z ulgą oświadczył, że jego instytucja powoli wraca  

do bieżącej działalności w ramach standardowych obowiązków. Zwrócił też uwagę, że w okresie 

epidemicznym odnotowano 30% spadek zachorowań na pozacovidowe choroby zakaźne. 

IX. Radny Janusz Chudzik zwrócił się do policji i straży miejskiej z pytaniami o możliwość powrotu  

do rutynowych zadań bieżących, takich jak kontrolowanie przestrzegania znaków zakazu parkowania w kilku 

newralgicznych miejscach. 

X. Prowadzący spotkanie podziękował wszystkim za uczestnictwo i zakończył posiedzenie. 

Protokół ze spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie, które odbyło się w formie 

telekonferencji wizualnej dnia 28 września 2021 roku o godz. 10.00. 

Tematem przewodnim spotkania była aktualny stan epidemii COVID w mieście oraz relacje z poziomu 

realizacji zadań z działalności przez służby, inspekcje, policję i straże oraz prokuraturę w III kwartale 2021 r. 

W telekonferencji wizualnej uczestniczyli: 

1. Wojciech Adamski, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego UM; 

2. Janusz Chudzik, Radny Rady Miejskiej; 

3. Andrzej Kamiński, delegat Komendanta Miejskiego Policji; 

4. Piotr Kościelny, Komendant Straży Miejskiej; 

5. Piotr Znamirowski, Komendant Miejski PSP; 

6. Zbigniew Mlądzki, Dyrektor Pogotowia Ratunkowego; 

7. Mariusz Karczmarz, delegat Inspektora Transportu Drogowego; 

8. Paweł Wróblewski, dyrektor SANEPID; 

9. Rafał Karpiński, delegat Komendanta Straży Granicznej; 

10. Ewa Przygoń, delegat Dyrektora Departamentu Edukacji UM; 

11. Anna Józefiak-Materna, Dyrektorka MOPS. 

I. Spotkanie prowadził z upoważnienia Prezydenta Wrocławia Dyrektor Wojciech Adamski, który powitał 

uczestników spotkania. Pan Dyrektor na początek poinformował o aktualnej sytuacji covidowej w mieście oraz 

procentowej liczbie zaszczepień na I (66%) i II (64%) dawkę. Liczba szczepień jest jedną z największych 

w kraju. Stany magazynowe środków ochronnych są wystarczające. Pan Dyrektor ponownie przypomniał 

o odbywającym się raz w tygodniu Kolegium Prezydenckim poświęconym omówieniu działań związanych 

z sytuacją pandemiczną. Dokumentacja z posiedzeń jest do wglądu. 

II. Radny Janusz Chudzik zwrócił uwagę na nierozwiązany problem z brakiem egzekucji na powiadomienia 

straży miejskiej i policji o nieprawidłowościach przy parkowaniu pojazdów w newralgicznych punktach 

miasta. 

III. Komendant Znamirowski przedstawił dane z działalności straży pożarnej za III kwartał 2021 r. 

Szczegóły są dostępne w sekretariacie Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. Komendant 

zaznaczył, że spora grupa wrocławskich strażaków ochotniczo wzięła udział w akcji gaszenia pożarów 

w Grecji. 

IV. Andrzej Kamiński z KMP w pierwszej kolejności podkreślił i przypomniał o dwutorowym działaniu 

policji i rozdzieleniu dowodzenia służbami na centrum operacyjne do walki z pandemią, które mieści się przy 

ul. Sołtysowickiej i centrum kierowania działalności bieżącej policji przy ul. Strzegomskiej. Podziękował  

za środki pomocowe i podkreślił, że nie zanotowano zachorowalności w szeregach policyjnych. Wyzwaniem 

w tym czasie była duża liczba zgromadzeń (246) i imprez masowych (32). 

V. Piotr Kościelny ze Straży Miejskiej przywitał wszystkich jako nowy Komendant. Podał najnowsze dane 

dotyczące realizacji zadań kierowanej przez siebie służby, z których najwięcej odnosiło się do wykroczeń 

drogowych. Wymienił zaistniałą konieczność interwencji związanych z rozpoczynającym się okresem 

grzewczym oraz listopadową deratyzacją. 
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VI. Dyrektor Pogotowia Ratunkowego, pan Zbigniew Mlądzki nie podał liczby interwencji, opowiedział 

o trudnościach związanych z pertraktacjami z ministerstwem i zmianach organizacyjnych zapowiadanych  

na przyszły rok oraz o wielkiej absencji ratowników medycznych. 

VII. Mariusz Karczmarz z Inspekcji Transportu Drogowego zrelacjonował wyniki tysięcy kontroli 

pojazdów krajowych i zagranicznych, w których stwierdzono dużą ilość nieprawidłowości: najczęściej 

fałszerstwa przy tachometrach i przewozach odpadów. Skontrolowano też dużą liczbę pojazdów przewożących 

dzieci szkolne. Podkreślił, że nie wykryto żadnych usterek w pojazdach MPK. 

VIII. Paweł Wróblewski z PSSE powiedział, że przy prawie 1,5 tys. przeprowadzonych kontroli największą 

trudność sprawiała zmienność ustaw i zarządzeń. Stwierdzono jeden zgon po II dawce szczepień. Wdrożono 

zalecenia o  obowiązkowym odpoczynku po zaszczepieniu. 

IX. Rafał Karpiński ze Straży Granicznej zaznaczył, że na istotnych granicznych przejściach lotniczych 

wydłużył się czas odprawy. Wprowadzono usprawnienie w postaci automatycznych bramek kontroli. 

Znacznemu zmniejszeniu uległa liczba osób kierowanych na kwarantannę. SG zwróciła się do zarządu lotniska 

o dostęp do monitoringu. 

X. Dyrektor MOPS, pani Anna Józefiak-Materna zdała relację z akcji „Bezpieczne Wakacje” i przygotowań 

w październiku do „Akcji Zima”. Zaznaczyła, że nie ma zachorowań wśród personelu oraz podopiecznych. 

Ośrodki opieki zaopatrzono w sprzęt, wracają także standardowe zajęcia grupowe. Pani Dyrektor podkreśliła 

bardzo dobrą współpracę z ZUS. 

XI. Ewa Przygoń z Departamentu Edukacji UM podziękowała za współpracę i poinformowała o niewielkiej 

ilości zakażeń w szkołach. Placówki są przygotowane na każdą ewentualność, w tym nauczanie zdalne bądź 

hybrydowe, choć obecnie pracują normalnie. 

XII. Prowadzący spotkanie podziękował wszystkim za uczestnictwo i zakończył posiedzenie. 

Podsumowując należy stwierdzić, że pomimo sytuacji epidemicznej i braku posiedzeń stacjonarnych, 

Komisja zrealizowała wszystkie zadania nałożone przez ustawę. Wszystkim służbom i instytucjom należą się 

podziękowania za trud i zaangażowanie, za częste kontakty, za informacje o stanie epidemii w mieście oraz 

realizację zadań, które przyczyniły się do ograniczenia skutków epidemii, co pozwoliło na osiągnięcie 

optymalnego stanu bezpieczeństwa we Wrocławiu. 

 

 
Przewodniczący Komisji 

Prezydent Wrocławia: 

Jacek Sutryk 
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